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Co víme o stavbě obecné a mateřské školy 
 v Maršovicích 

Příští rok to bude 75 let od zahájení stavby Obecné a 
mateřské školy v Maršovicích. V archivu obecní úřadu je 
pouze několik výkresů od projektu stavby a ani v kronice 
obce není, o tak důležité stavbě, moc informací. Nyní 
máme rovněž k dispozici 2 sešity stavebního deníku (o 
nich více na konci tohoto článku). Ale začněme od 
projektu. 

Projekt a jeho tvůrci 
Jak se dovídáme z výkresů, které máme k dispozici, stavbu 
navrhl a projektoval významný český architekt Ing. 
Bohumír Čermák, spolu se svou dcerou architektkou Ing. 
Liselotte Čermákovou (viz. jejich razítka a jména na 
výkresech).  

Jak se můžeme dovědět na internetové encyklopedii 
WIKIPEDIE (www. https://cs.wikipedia.org/) Akad. arch. 
Ing. Bohumír Čermák celým jménem Bohumír František 
A n t o n í n Č e r m á k b y l č e s k ý a r c h i t e k t a 
uměleckoprůmyslový návrhář, který se narodil 8. listopadu 
1882 v Moravském Krumlově a zemřel 23. září 1961 v 

Bílovicích nad Svitavou. Narodil se v Moravském 
Krumlově, rodiče se ale později přestěhovali do Brna, kde 
absolvoval německou reálku a architekturu na Německé 
vyšší státní průmyslové škole. Následně odešel do Vídně, 
kde pracoval v ateliéru a zároveň studoval na Vysoké škole 
technické a Akademii výtvarných umění. Poté se vrátil do 
Brna, v roce 1909 se oženil. Po složení stavitelských 
zkoušek roku 1910 se osamostatnil. Měl zde vlastní 
projekční kancelář. Byl členem Společenstva stavitelů v 
Brně, kromě projektování staveb se ale věnoval také 
interiérům, zahradám a umě leckoprůmyslovým 
předmětům.  

Základním rysem Čermákovy architektury byla účelnost a 
krásná forma. Zpočátku tvořil v duchu monumentální 
architektury, nejvýznamnějšími stavbami tohoto období 
jsou Úrazová dělnická pojišťovna v Brně (1910, nyní 
budova Úrazové nemocnice v Brně na Kolišti) a správní 
budova brněnské Zbrojovky (1925–1929). Později byl 
značně ovlivněn konstruktivismem, používal kov, beton a 
sklo. V tomto stylu vyprojektoval např. Pavilon výstavních 
trhů na brněnském výstavišti včetně vyhlídkové věže 
Pavilon G). 

V Bílovicích nad Svitavou si postavil vlastní rodinný dům, 
kde žil až do smrti. S manželkou Markétou čermákovou 
měl dvě dcery, Traute (* 1909) a Liselotte (* 1911). O jeho 
dcerách se na internetu moc nedovíme, Akad. arch. 
Liselotte Lamačová, rozená Čermáková se narodila 1. 4. 
1911 v Brně a vystudovala II. státní průmyslová škola v 
Brně (1930 maturita) a ČVŠT v Brně - odbor architektury a 
pozemního stavitelství (2. státní zkouška v roce 1937). 

Vlastní projekt sestával ze tří samostatných, vzájemně 
propojených staveb, obecné školy, mateřské školy a domu 
ředitelé. Nejzajímavějším výkresem, který máme k 
dispozici, je výkres MARŠOVICE. ŠKOLY, který je základní 
vizualizací architektonické studie: 

Pokračování na straně 25 

DOMINANTY OBCE - ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA

https://cs.wikipedia.org/)
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(od 1. 10. 2021 do 31. 12. 2021) 

Vážení spoluobčané, milí přátelé, 

pěkné podzimní dny, kdy jsme si mohli užít sluneční 
paprsky, jsou minulostí. Dny se zkracují, přichází první 
mráz a sníh, který v našich končinách rychle mizí, mění se 
v břečku nebo v nebezpečné náledí. Přesto tyto dny mají 
svou neopakovatelnou atmosféru. Je tu advent a Vánoce se 
nezadržitelně blíží. Přestože je toto období pro mnohé z 
nás obdobím shonu, shánění dárků, úklidu, pečení cukroví 
a příprav, stále více si uvědomujeme, že hlavní smysl 
adventu je jiný. Advent by měl být spíše obdobím pro 
zamyšlení, rozjímání, dobročinnosti a zklidnění.     

Možná se nám může zdát, že letošní advent je stejný jako 
loňský, ale přesto je mezi nimi rozdíl. Ačkoliv se loni 
zavíraly nejen vánoční trhy, ale i obchody a restaurace a 
byl omezen volný pohyb obyvatel, tak přesto pochopení 
pro mimořádná opatření a následně i nouzový stav bylo 
větší. Bylo tomu tak i proto, že jsme byli schopni se 
poslouchat a chápat učiněné kroky. Věřili jsme ve 
schopnost očkovacích vakcín a zejména ve skutečnost, že 
pokud budou všichni naočkováni, covidová epidemie bude 
u konce. Bohužel očekávání naplněna nebyla. Není lehké 
si představit, že koronavirus poražen nebyl a že velmi 
negativně ovlivňuje nejen naše životy ale i vztahy mezi 
námi navzájem. Bohužel, taková je realita. Prosím, 
nenechme se ovlivnit negativními a konfrontačními 
výroky. Buďme jeden k druhému více tolerantní, zkusme se 
vzájemně chápat, pomáhat si a zodpovědným přístupem 
chránit sebe i ostatní.   

Současná situace bohužel znovu nepříznivě ovlivní naši 
předvánoční dobu, protože se neuskuteční kouzelný Živý 
betlém. Přesto si vánoční atmosféru můžete připomenout 
a navodit, pokud navštívíte náves v Jezeřanech, kde opět 
můžete spatřit krásný dřevěný betlém a rozsvícený 
vánoční strom. Zároveň doufám, že i letos si zde  budeme 
moci zapálit betlémské světlo a odnést si je do svých 
domovů. Velké poděkování patří všem, kdo se na realizaci 
vánoční návsi podíleli.  

Přesto, že situace není příznivá, jsem přesvědčen, že 
Vánoce si můžeme užít, zejména v kruhu svých 
nejbližších, ve svých rodinách a se svými přáteli. Vždyť 
rodina je spolu se zdravím to nejcennější, co nám život 
přináší. Proto mi dovolte, abych vám a vašim rodinám 
popřál krásné Vánoce a příjemné prožití svátečních dní. Ať 
se vám vyhýbají nemoci, stres a neúspěchy, ať ve vašich 
rodinách vládne vzájemná úcta, porozumění a láska a je  
vám  příjemně a bezpečně v blízkosti vašich nejbližších a 
přátel. Nezapomínejte ani na ty, kteří jsou osamoceni nebo 
ty, kteří se ocitli v těžké životní situaci.  

Krásné Vánoce a v novém roce pevné zdraví, hodně štěstí, 
spokojenosti a osobních i pracovních úspěchů.                                                                                                 

                                                                                                             
Ing. Petr Slavík, starosta 

OBSAH                                                              ÚVODNÍ SLOVO                    
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Ze zasedání ZO J-M č. 05/2021 
konaného dne 10. 11. 2021  

Starosta zahájil zasedání zastupitelstva obce (dále jen 
„ZO“) v 18:05 hod. Přivítal členy ZO a přítomné 
spoluobčany. Konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno 
a vyhlášeno. Starosta dále konstatoval přítomnost 
nadpoloviční většiny členů ZO a podle § 92 odst. 3 zákona 
o obcích je zasedání ZO usnášeníschopné. Je přítomno 8 
členů ZO, omluven je RP z pracovních důvodů. 

Ad. 01: Zahájení (pořad jednání, určení zapisovatele a 
ověřovatelů, námitky proti zápisu) 
Starosta seznámil ZO s pořadem jednání a na základě 
žádosti navrhl doplnit pořad jednání v bodu 04. Žádosti 
občanů a organizací o bod 
d) ELSPACE s.r.o., Návrh na uzavření Smlouvy č. 
ZN-001030070680/001-ELSP o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene, k pozemkům p.č. 1491/1 v k.ú. Jezeřany, 
s E.GD, a.s., ke stavbě „Jezeřany - KAPA WOOD, 3RD: NN 
kab. sm.“, 
dále uvedl, že v INFORMACI o konání zasedání 
Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 05/2021 je 
chybně uveden text bodu 06., kdy správně patří  
06. Výsledky referenda konaného ve dnech 8. a 9. 10. 2021  
ZO doplněný pořad jednání schválilo. 

Usnesení č. 01/05/2021 
ZO J-M schvaluje následující a doplněný pořad jednání 
Zasedání ZO J-M č. 05/2021 
01. Zahájení (pořad jednání, určení zapisovatele a 
ověřovatelů, námitky proti zápisu) 
02. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 
03. Zpráva o činnosti 
04. Žádosti občanů a organizací  
a) Zdeněk Dvořák, Dušan Dvořák, Žádost o koupi pozemku 
(p.č. 2390/3 v k.ú. Jezeřany), 
b) Nataliya Duda, Žádost o pronájem části pozemku (p.č. 
1495/1 v k.ú. Maršovice), 
c) Jan Urbánek, Žádost o souhlas se záborem části 
obecního pozemku (p.č. 1491/4 v k.ú. Jezeřany),   
d) ELSPACE s.r.o., Návrh na uzavření Smlouvy č. 
ZN-001030070680/001-ELSP o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene, k pozemkům p.č. 1491/1 v k.ú. Jezeřany, 
s E.GD, a.s., ke stavbě „Jezeřany - KAPA WOOD, 3RD: NN 
kab. sm.“, 
05. Nakládání s majetkem  
a) Dodatek č. 1 Kupní smlouvy s dohodou o zřízení 
předkupního práva a práva zpětné koupě uzavřené dne 25. 
2. 2014, 
b) prodej pozemků p.č. 64/5 a p.č. 2389/4 v k.ú. Jezeřany, 
06. Výsledky referenda konaného ve dnech 8. a 9. 10. 2021  
07. Návrh Změny č. 2 Územního plánu Jezeřany-Maršovice 
08. Studie Revitalizace centrálních veřejných ploch v obci 
09. Veřejné zakázky „Místní komunikace v lokalitě Za 
kostelem“ a „Parkovací stání před školou“ 

10. Připravované projekty (Místní komunikace v lokalitě 
Panšula, Oprava fasády MŚ a Oprava fasády obecní byty) 
11. Odpadové hospodářství 
a) návrh OZV o stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství, 
b) návrh OZV o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství, 
12. Školství, Základní škola a Mateřská škola, Jezeřany-
Maršovice 
a) Výroční zpráva školy za školní rok 2020 - 2021, 
b) hospodaření příspěvkové organizace v roce 2022, 
13. Finanční hospodaření obce, příprava návrhu rozpočtu 
pro rok 2022 a návrhu střednědobého výhledu rozpočtu 
obce na období 2023 – 2024 
14. Rozpočtové opatření č. 8/2021 a 9/2021 
15. Inventarizace majetku a závazků obce za rok 2021 
16. Diskuse 
17. Ukončení 

Zápis a výpis usnesení z minulého zasedání ZO byly 
zveřejněny na internetových stránkách obce od 22. 9. 
2021. Členové ZO neměli vůči zápisu žádné námitky. 
Starosta uvedl, že došlo k chybě při číslování usnesení, kdy 
byla dvě různá usnesení očíslována jako Usnesení č. 
27/04/2021. 
Starosta jako zapisovatele určil OČ a jako ověřovatele 
navrhl PE a MH. ZO ověřovatele schválilo. 

Usnesení č. 02/05/2021 
ZO J-M schvaluje za ověřovatele zápisu ze zasedání 
Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 05/2021 Mgr. 
Petra Eckla a Milana Hamalu. 

Ad. 02: Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 

Smlouva pro umístění Z-BOXu a spolupráci při jeho 
provozování 
Smlouva byla podepsána dne 20. 9. 2021 a dne 15. 10. 2021 
byl Z-BOX instalován, v současné době je již v provozu. 

ZASTUPITELSTVO OBCE

Z-BOX U skladu v Maršovicích
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Oprava dřevěných prvků na Zvonici v Maršovicích 
Dne 22. 9. 2021 byla na MěÚ Moravský Krumlov odbor 
regionálního rozvoje podána žádost o závazné stanovisko 
ohledně opravy dřevěných prvků na Zvonici v Maršovicích, 
protože se jedná o kulturní památku. Na základě Výzvy k 
doplnění žádosti ze dne 24. 9. 2021, byla dne 11. 10. 2021 
žádost o závazné stanovisko doplněna o dokumentaci, ze 
které bude zřejmý vzhled dveří, použitý materiál, kování a 
nátěr včetně odstínu. Bohužel navrhovaný vzhled nebyl 
odsouhlasen, proto bylo vydáno negativní stanovisko. Po 
upřesnění vzhledu obcí bude znovu požádáno o vydání 
závazného stanoviska. 

Ad 03. Zpráva o činnosti 
Starosta informoval o své činnosti a seznámil ZO s 
problematikou, kterou se zabýval v přechozím období: 

Policie ČR, Zpráva o bezpečnostní situaci za rok 2020 v 
obci Jezeřany-Maršovice 
Dne 11. 10. 2021 byla na obec doručena Zpráva o 
bezpečnostní situaci za rok 2020 v obci Jezeřany-
Maršovice, která se vztahuje na katastrální území obce. 
Jako bezpečnostní riziko je spatřována skutečnost, že v 
roce 2020 byly na území obce spáchány 3 trestné činy (po 
jednom proti rodině a dětem, proti majetku a 
hospodářské) a 16 přestupků (8 v dopravě, 5 proti 
občanskému soužití, 1 proti majetku, 2 ostatní).Na 
katastru obce je vykazováno minimální množství 
evidovaného protiprávního jednání, kdy toto je v souladu s 
počtem obyvatel žijících v daném území. 

Lesní hospodářství, Cena dříví v obecních lesích 
ZO na svém zasedání dne 9. 12. 2020 usnesení č. 
17/05/2020 pokračování realizace akce Těžební a pěstební 
práce v obecních lesích v roce 2021 a Projektu 2021, který 
předložil odborný lesní hospodář, týkající se pěstební a 

těžební činnosti v obecních lesích v roce 2021. Na základě 
tohoto projektu by ještě v letošním roce měla být 
realizována těžba cca 200 m3 dřeva, které je možné 
nabídnout občanům. Na základě Usnesení č. 08/05/2019 
byla stanovena cena 1 200 Kč za m3 surového kmene 
stromů (akátu a dubu). Obec dne 25. 10. 2021 obdržela 
návrh od odborného lesního hospodáře, aby došlo k 
navýšení ceny dřeva na 1 400 Kč za m3 od 1. 12. 2021 s 
tím, že obec prodává dříví z obecních lesů převážně svým 
občanům. Protože převažuje zájem o surové kmeny 
listnaté tvrdé, zejména dub a akát, které budou napadat z 
nahodilých těžeb v následujících obdobích, je vhodné 
stanovit cenu tohoto dříví určeného na palivo jako odraz 
kvality dříví pro otop – výhřevnosti, a také přiblížení se 
cenám v kraji obvyklým, kde jsou nyní u dřevin akát a dub 
na úrovni 1400 -1600 Kč/m3.  
Starosta navrhl, že s ohledem na skutečnost, že byly 
přijímány objednávky na dodávky dřeva již v průběhu roku 
a poptávka občanů nedosahovala nabídky, aby cena byla 
zatím ponechána. O zvýšení ceny dřeva rozhodne ZO až 
na základě těžby a poptávky v roce 2022. 

Příspěvek na f inancování systému IDS JMK  a 
nadstandardu IDS JMK na rok 2022  
Obec obdržela dne 29. 9. 2021 dopis od Ing. Jiřího Crhy, 
člena Rady JMK, ohledně skutečnosti, že Zastupitelstvo 
JMK dne 23. 9. 2021 schválilo výši finančního příspěvku 
obcí do Fondu IDS pro rok 2022 a roky následující na 
částku 100 Kč na jednoho obyvatele a rok (doposud se 
jednalo o 50 Kč/osobu/rok). Dne 8. 11. 2021 obec obdržela 
návrh Dodatku č. 5, který je předkládán ZO. Stoupající 
výdaje na dopravní obslužnost JMK by v případě, pokud by 
nebyl zvýšen příspěvek obcí, neumožňovaly zachování 
dopravní obslužnosti ve stávajícím rozsahu, udržitelnost 
provozu a kvality služeb. Dne 3. 11. 2021 požádal starosta 
vedoucí oddělení organizace dopravy KORDIS JMK, a.s. o 
vyčíslení výše nadstandardu pro rok 2022 ohledně provozu 
spojů číslo 6 a 7 linky 446 Loděnice – Moravský Krumlov. V 
roce 2021 se jednalo o částku cca 20 000 Kč, v minulosti do 
25 000 Kč. Doposud jsme odpověď neobdrželi. ZO 
podepsání dodatku a pokračování nadstandardu schválilo. 

Usnesení č. 03/05/2021  
ZO J-M schvaluje Dodatek č. 5 Smlouvy o zajištění 
financování systému IDS JMK mezi Obcí Jezeřany-
Maršovice a Jihomoravským krajem za účelem zajištění 
dopravní obslužnosti IDS JMK, když finanční příspěvek 
obce je násobek celkového počtu obyvatel obce dle ČSÚ k 
1. 1. aktuálního roku a částky 100 Kč.  

Usnesení č. 04/05/2021  
ZO J-M schvaluje financování systému IDS JMK mezi Obcí 
Jezeřany-Maršovice a Jihomoravským krajem za účelem 
zajištění nadstandardu dopravní obslužnosti IDS JMK na 
lince 446 (Moravský Krumlov – Loděnice) i pro rok 2022. 

Možnosti prověření umístění přechodu pro chodce u 
základní školy 
Na základě připomínek a návrhu předloženého na 
zasedání ZO dne 16. 6. 2021, týkající se přemístění 
přechodu pro chodce ke škole před dům č.p. 296. Starosta 
požádal dne 27. 7. 2021 o posouzení tohoto návrhu 

Zvonice v Maršovicích Pohled od silnice

4
4
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projektantem. Dne 27. 10. 2021 obdržela obec Možnosti 
prověření umístění přechodu pro chodce u základní školy 
– vyjádření k poloze přechodu pro chodce, které je 
předkládáno ZO. Řešení by si vyžádalo novou projektovou 
dokumentaci, opětovné projednání s dotčenými orgány, 
vše s nejasným výsledkem. 
DT navrhl zrušení výtokového stojanu, úpravu obecního 
pozemku za účelem rozšíření místní komunikace v 
křižovatce. I další členové ZO se vyjádřili, že rozšíření 
místní komunikace by prospělo ke zlepšení dopravní a 
bezpečnostní situace v této lokalitě.  

Místní úprava provozu na pozemních komunikacích 
Dne 27. 10. 2021, na základě připomínek občanů a 
místního šetření, starosta objednal u ZNAKOM s.r.o. 
projekt místní úpravy provozu na PK – napojení účelové 
komunikace (U2) vedoucí k zemědělskému areálu na státní 
silnici III/4133, včetně vyjádření Policie ČR, SÚS JmK a 
Stanovení MÚP na MěÚ Moravský Krumlov, za cenu 1 800 
Kč bez DPH. Dne 3. 11. 2021 vydal odbor dopravy MěÚ MK 
Stanovení místní úpravy na pozemních komunikacích 
umístění dopravního zařízení 2x směrový sloupek Z11g. 
Napojení účelové komunikace se státní silnicí není 
doposud nijak značeno a vzhledem k častějšímu průjezdu 
vozidel by mohlo dojít k dopravním problémům. Uvedené 
dopravní značky, kterou jsou ve špatném stavu a je vhodné 
je vyměnit, rovněž s cílem předcházet komplikacím v 
dopravě. Společnost ZNAKOM s.r.o. předložila obci 
nabídku na dodání a montáž směrových sloupků za cenu 1 
940 Kč bez DPH a zároveň po konzultaci, i výměnu 
dopravních značek P4 (Dej přednost v jízdě), na původní 
sloupek za cenu 860 Kč/kus. Jednalo by se celkem asi o 5 
ks. Dále by bylo vhodné vyměnit 3 ks těchto značek včetně 
sloupku, patky a osazení za 2 760 Kč za kus. Celkem by se 
jednalo o cca 20 000 Kč, v rozpočtu je vyčleněno 10 000 Kč 
a bylo by vhodné navýšit položku ohledně dopravního 
značení o 15 000 Kč a objednat u společnosti ZNAKOM, 
s.r.o. tak, aby realizace mohla proběhnout co nejdříve.  

Rozšíření splaškové kanalizace lokalita „Pérka“ 
Na základě vyhotoveného Protokolu o odstranění vad a 
nedodělků ze dne 3. 9. 2021 zhotovitel stavby Inženýrské 

stavby Brno, spol. s r.o. podal dne 12. 10. 2021 Žádost o 
uvolnění zádržného ve výši 518 129,98 Kč, které bylo dne 
odesláno 18. 10. 2021 na účet zhotovitele. Dne 13. 10. 2021 
byla uhrazena faktura za inženýrskou činnost společnosti 
VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ SPOLEČNOST, a.s.  

Jezeřany-Maršovice – kanalizace, odstranění reklamace 
Na zasedání dne 16. 9. 2020 bylo ZO informováno ohledně 
reklamace ze dne 9. 7. 2021. Na základě jednání se 
zhotovitelem, provozovatelem a VaK Znojemsko byla 
vyhotovena Dohoda o stanovení a způsobu oprav ze dne 
19. 11. 2020. Následně v průběhu roku 2021 byly 
odstraněny reklamované vady, o čemž byl dne 12. 8. 2021 
vyhotoven Zápis o odstranění reklamované vady. 

Volby přísedících pro období 2022 - 2026 
Okresní soud ve Znojmě požádal obecní úřad o spolupráci 
ohledně volby přísedících okresního soudu pro volební 
období roku 2022 – 2026, kdy kandidáty do funkce 
přísedícího navrhují členové příslušného zastupitelstva 
obce. Informace okresního soudu bude zveřejněna na www 
obce.  

Ad.04: Žádosti občanů a organizací 

a) Zdeněk Dvořák, Dušan Dvořák, Žádost o koupi 
pozemku (p.č. 2390/3 v k.ú. Jezeřany) 
Dne 29. 9. 2021 obdržela obec žádost od Zdeňka Dvořáka a 
Dušana Dvořáka, o odkoupení obecního pozemku p.č. 
2390/3, o výměře 86 m2, v k.ú. Jezeřany. Z skutečného 
stavu je zřejmé, že uvedený pozemek je již dlouhodobě 
užíván jako součást rodinného domu č.p. 21, nacházejícího 
se na sousedním pozemku p.č. st. 101/1, v k.ú. Jezeřany, 
který je v majetku žadatelů. Je třeba zvážit, zda obec 
upřednostní prodej před současným stavem. ZO záměr 
schválilo. 

Usnesení č. 05/05/2021 
ZO J-M schvaluje záměr obce prodat nemovitý majetek, 
pozemek p.č. 2390/3, 86 m2, ostatní plocha, v k.ú. 
Jezeřany. 

b) Nataliya Duda, Žádost o pronájem části pozemku (p.č. 
1495/1 v k.ú. Maršovice) 

Dne 29. 9. 2021 obdržela obec žádost od Nataliya Duda,  o 
pronájem části pozemku p.č. 1495/1, cca 20 m2, v k.ú. 
Maršovice, za účelem uskladnění palivového dřeva. ZO se 
p r o b l e m a t i k o u už í v á n í o b e c n í c h p o z e m ků s 
dlouhodobějším uskladněním dřeva zabývalo již v roce 
2017 a 2018. V této lokalitě měli a doposud mají i další 
občané na obecních pozemcích uložené palivové dřevo, 
popř. přístřešky na uložení dřeva, které většinou nemají 
kde jinde uskladnit. S těmito občany byly následně (po 
zveřejnění záměru) uzavřeny smlouvy o nájmu pozemku s 
výší pronájmu 4 Kč za m2 a rok. Problém s dlouhodobým 
užíváním obecních pozemků občany na uskladnění 
materiálu a dřeva je i v jiných lokalitách na území obce, 
konkrétně v k.ú. Maršovice se jedná o části pozemků p.č. 
911/2, 911/70, 913/1 a 1495/1 a dále p.č. 1482 a 1487/3. 
Protože problém s dlouhodobým užíváním obecních 
pozemků občany na uskladnění materiálu a dřeva je i v 
jiných lokalitách na území obce, bude vhodné znovu 
zveřejnit záměr o pronájmu pozemků v těchto lokalitách, 

Křižovatka Místní úprava provozu na MK



7

na konkrétních obecních pozemcích a následně řešit 
jednotlivé žádosti individuálně. 
DT uvedl, že je pro uložení dřeva, ale nesouhlasí s 
budováním přístřešků či jiných staveb. ZO záměr schválilo. 

Usnesení č. 06/05/2021 
ZO J-M schvaluje záměr obce pronajmout nemovitý 
majetek, části pozemků p.č. 911/2, 911/70, 913/1, 1482, 
1487/3 a 1495/1, všechny ostatní plocha, v k.ú. Maršovice, 
za účelem uskladnění, popř. zřízení přístřešků palivového 
dřeva. 

c) Jan Urbánek, Žádost o souhlas se záborem části 
obecního pozemku (p.č. 1491/4 v k.ú. Jezeřany) 
Dne 22. 9. 2021 obdržela obec žádost od Jana Urbánka o 
pronájem části pozemku p.č. 1491/4, cca 36 m2, v k.ú. 
Jezeřany, za účelem uskladnění palivového dřeva. Problém 
s dlouhodobým užíváním obecních pozemků občany na 
uskladnění materiálu a dřeva je i v jiných lokalitách na 
území obce, konkrétně v k.ú. Jezeřany se jedná o části 
pozemků p.č. 1190/1, 1193/1, 1482/1, 1491/4 a 2357/2. Je 
vhodné postupovat podobně jako v předchozím případě. 
ZO záměr schválilo. 

Usnesení č. 07/05/2021 
ZO J-M schvaluje záměr obce pronajmout nemovitý 
majetek, části pozemků p.č. 1190/1, 1193/1, 1482/1, 1491/4 
a 2357/2, všechny ostatní plocha, v k.ú. Jezeřany, za 
účelem uskladnění, popř. zřízení přístřešků palivového 
dřeva. 

d) ELSPACE s.r.o., Návrh na uzavření Smlouvy č. 
ZN-001030070680/001-ELSP o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene, k pozemkům p.č. 1491/1 v k.ú. 
Jezeřany, s E.GD, a.s., ke stavbě „Jezeřany - KAPA 
WOOD, 3RD: NN kab. sm.“ 
Obec obdržela od společnosti ENORM, a.s., která 
zastupuje společnost E.GD, a.s., dne 3. 11. 2021 žádost o 
vyjádření ke stavbě a návrh na uzavření smlouvy o 
budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene týkající se 
pozemků p.č. 1491/1, v k.ú. Jezeřany, ke stavbě „Jezeřany – 
KAPA WOOD, 3RD: NN přip. sm.“. Na základě schválení 
smlouvy bude vybudována přípojka NN ke stavbě 3 
rodinných domů, která se nachází na pozemcích p.č. 48/3 a 
2706, v k.ú. Jezeřany a po realizaci bude ZO předložena 
smlouva o zřízení věcného břemene. ZO smlouvu 
schválilo. 

Usnesení č. 08/05/2021  
ZO J-M schvaluje Smlouvu č. ZN-001030070680/001-
ELSP o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene, mezi 
Obcí J-M a E.GD, a.s., k pozemkům p.č. 1491/1 v k.ú. 
Jezeřany, jejíž předmětem je realizace stavby s názvem 
„Jezeřany – KAPA WOOD, 3RD: NN kab. sm.“. 

Ad. 05: Nakládání s majetkem 
a) Dodatek č. 1 Kupní smlouvy s dohodou o zřízení 
předkupního práva a práva zpětné koupě uzavřené dne 
25. 2. 2014 
V souladu s usnesením č. 06/01/2021 starosta realizoval 
patřičné kroky, aby ve spolupráci s advokátem předložil 
ZO k přijetí dodatku kupní smlouvy a jednal s právním 
zástupcem kupujícího. ZO je předkládán Dodatek č. 1 

Kupní smlouvy s dohodou o zřízení předkupního práva a 
práva zpětné koupě uzavřené dne 25. 2. 2014, spolu s 
Dohodou o zákazu zcizení a zatížení, který upravuje 
ustanovení kupní smlouvy tak, že kupující do 31. 12. 2023 
bude realizovat na pozemku stavbu dle projektové 
dokumentace, která je přílohou smlouvy, jedná se o 
novostavbu skladu autodílů,  Dále je ZO předkládána 
zpětná kupní smlouva, která převádí uvedený pozemek 
zpět na obec v případě, že kupující nesplní podmínky 
uvedené v Dodatku č. 1 a zároveň Svěřenecká smlouva o 
úschově listin mezi advokátem JUDr. Michalem Bortelem a 
zúčastněnými stranami. Schválením uvedených 
dokumentů bude realizován smluvní vztah s kupujícím, 
kterým by měl být naplněn účel pro který byla uvedená 
kupní smlouva uzavřena. 
DT upozornil, že v čl. 5 Dodatku č. 1 je uvedeno 
ustanovení týkající se odkoupení rozestavěné stavby za 
cenu dle znaleckého posudku, v případě porušení 
povinnosti vyplývající ze smlouvy. Starosta uvedl, že 
prodávající (obec) je oprávněn od smlouvy odstoupit a 
převedení nemovitosti by bylo na požádání. ZO záměr 
schválilo. 

Usnesení č. 09/05/2021 
ZO J-M schvaluje Dodatek č. 1 Kupní smlouvy s dohodou 
o zřízení předkupního práva a práva zpětné koupě 
uzavřené dne 25. 2. 2014 a Dohodu o zřízení zákazu 
zcizení a zatížení, mezi Obcí J-M jako prodávajícím a 
oprávněným a Jaroslavem Chrástem, jako kupujícím a 
povinným, týkající se pozemku p.č. 2091/74 v k.ú. 
Jezeřany. 

Usnesení č. 10/05/2021 
ZO J-M pověřuje starostu, aby podepsal Dodatek č. 1 
Kupní smlouvy s dohodou o zřízení předkupního práva a 
práva zpětné koupě uzavřené dne 25. 2. 2014 a Dohodu o 
zřízení zákazu zcizení a zatížení, a zároveň je případně 
doplnil a jednal za účelem naplnění uvedeného dodatku a 
dohody. 

b) prodej pozemků p.č. 64/5 a p.č. 2389/4 v k.ú. Jezeřany 
Na základě usnesení č. 17/04/2021 byl vyhotoven záměr 
obce prodat nemovitý majetek, pozemky p.č. 64/5, 20 m2, 
a p.č. 2389/4, 39 m2, oba ostatní plocha, v k.ú. Jezeřany, 
který je na úřední desce zveřejněn od 1. 10. 2021. Doposud 
nebyla předložena žádná nabídka.  
Starosta uvedl, že s ohledem na stávající okolnosti 
vlastnictví sousedních nemovitostí a přístupu k nim, 
navrhuje zatím uvedené pozemky neprodávat. V následné 
diskusi bylo upřesněno, že předmětné pozemky by bylo 
vhodnější směnit za pozemky, které jsou využívány jako 
cesta. Proto vznikl společný návrh zveřejnit nový záměr 
ohledně směny pozemku p.č. 64/5. ZO záměr schválilo. 

Usnesení č. 11/05/2021 
ZO J-M schvaluje záměr obce směnit nemovitý majetek, 
pozemek p.č. 64/5, ostatní plocha, v k.ú. Jezeřany. 

Ad.06: Výsledky referenda konaného dne 8. a 9. 10. 2021 
Ve dnech 8. a 9. 10. 2021 se uskutečnilo místní referendum 
ohledně stavby hasičské zbrojnice v areálu školy. 
Referenda se zúčastnilo 343 z 622 oprávněných osob, což 
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představuje 55,14 %. Na otázku „Souhlasíte se stavbou 
hasičské zbrojnice ve školním areálu, pozemku p.č. 1475 v 
k.ú. Maršovice?“, odpovědělo ANO 159 oprávněných osob 
(46,36 %), NE odpovědělo 162 oprávněných osob (47,23 %) 
a 12 se zdrželo. Rozhodnutí v místním referendu je platné, 
protože se ho zúčastnilo alespoň 35 % oprávněných osob 
zapsaných v seznamech oprávněných osob, ale není 
závazné, protože ani pro odpověď ANO či NE nehlasovala 
nadpoloviční většina oprávněných osob, které se místního 
referenda zúčastnily, ačkoli pro tyto odpovědi hlasovalo 
alespoň 25 % oprávněných osob zapsaných v seznamech 
oprávněných osob. Vyhlášení výsledku hlasování v 
místním referendu byly zveřejněno na úřední desce 
neprodleně po vyhotovení zápisu dne 9. 10. 2021 po dobu 
15 dnů. Dne 11. 10. 2021 oznámil starosta výsledek 
hlasování ministerstvu vnitra. 
S ohledem na uvedené skutečnosti je navrhováno vyčkat 
výsledku řízení o Změně č. 2 Územního plánu obce J-M, 
kde je navrhováno začlenění nové plochy vedle hasičského 
hřiště pro sport a občanskou vybavenost. V kladném 
výsledku pak nechat vypracovat studii na výstavbu 
hasičské zbrojnice v této lokalitě. 

Ad.07: Návrh Změny č. 2 Územního plánu obce J-M 
Na základě usnesení č. 09/04/2021 až č. 13/04/2021 byly 
realizovány potřebné kroky, když 17. 9. 2021 byla 
podepsána smlouva o dílo se zpracovatelem Ing. arch. Mgr. 
Monikou Vávrovou a téhož dne i žádost ohledně pořízení 
změny územního plánu pořizovateli odboru stavebnímu a 
územního plánování MěÚ Moravský Krumlov (dále jen 
„stavební úřad“). Dne 25. 10. 2021 obec prostřednictvím 
stavebního úřadu obdržela stanovisko odboru životního 
prostředí Krajského úřadu Jihomoravského kraje dle 
ustanovení §55a odst. 2 stavebního zákona ze dne 21. 10. 
2021. Po schválení bude zpracovatelem pořízena změna č. 
2 územního plánu a po jeho doručení v listinné podobě 
bude předložena stavebnímu úřadu k vyhotovení 
oznámení o veřejném projednání. 

Usnesení č. 12/05/2021  
ZO J-M, jako kompetentní orgán dle ustanovení § 6 odst. 5 
písm. c), zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a 
stavebním řádu (stavební zákon), v platném znění, 
schvaluje Návrh na pořízení Změny č. 2 Územního plánu 
J-M zkráceným postupem, s předloženým obsahem. 

Ad. 08: Studie Revitalizace centrálních veřejných ploch v 
obci 
Na základě veřejné debaty občanů s projektanty ve věci 
úpravy návesních prostor v obci, která se uskutečnila dne 
13.02.2020, ZO schválilo usnesením č. 03/02/2020, 
vypracování studie Revitalizace centrálních veřejných 
ploch v obci J-M, jejímž účelem je koncepční řešení 
vymezených ploch v obci, řešení vegetace, drobné stavební 
objekty, zpevněné plochy a návaznost na chodníky a 
komunikace, kterou na základě cenové nabídky 
vypracovali Ing. Rastislav Balog a Ing. Lýdia Šušlíková. V 
rámci přípravy projektové dokumentace se dne 
uskutečnilo setkání projektantů se členy ZO a dne 24. 6. 
2021 setkání s občany. Na základě této veřejné diskuse 
projektanti připravili úpravu návrhu studie, která je 

předkládána ZO. Studie představuje základní stupeň pro 
vypracování dalšího stupně prováděcí či povolovací 
dokumentace. ZO studii schválilo. 

Usnesení č. 13/05/2021  
ZO J-M schvaluje S tudi i centrá lních prostor 
vypracovanou Ing. Rastislavem Balogem a Ing. Lýdií 
Šušlíkovou v rámci projektu Revitalizace centrálních 
veřejných ploch v obci J-M. 

Ad. 09: Veřejné zakázky „Místní komunikace v lokalitě Za 
kostelem“ a „Parkovací stání před školou“ 
Ve dnech 4. a 5. 11. 2021 byla zhotovitelem provedena 
konečná pokládka asfaltového povrchu a zbývá dokončit 
zpomalovací prahy na vjezdech do obytné zóny a osazení 
dopravního značení. Dodavatel provedl zaměření 
skutečného provedení stavby a po zpracování předloží 
kalkulaci navrhovaných, vyžádaných a již realizovaných 
změn v souladu se skutečností a požadavky obce. Na 
základě usnesení ZO č. 33 až 35/04/2021 byla realizována 
akce „Oprava místní komunikace ke hřišti“, jejímž 
předmětem byla výměna silničních obrubníků a 
vybudování parkovacího stání na místní komunikaci 
nacházející se na pozemku p.č. 1216/141 a 2349 v k.ú. 
Jezeřany.  

Dne 17. 9. 2021 se uskutečnilo místní šetření za účasti 
členů ZO, dodavatele a stavebního dozoru, aby byly 
posouzeny varianty řešení dopravní situace na této místní 
komunikaci a dáno doporučení starostovi, jak rozhodnout 
o variantě stavby. Varianta rozšíření místní komunikace 
byla zamítnuta s ohledem na skutečnost, že komunikace je 
v daném místě dostatečně široká a jen vybudování 
parkovacího stání mimo komunikaci může přinést 
zlepšení dopravní situace. Zároveň při místním šetření 
bylo dohodnuto, že parkovací stání bude rozšířeno na cca 
dvojnásobek původní délky. S ohledem na výše uvedené a 
z důvodu řádného dokončení a předání stavby, je 
navrhováno schválit výše uvedené. ZO rozšíření akce 
schválilo. 

Parkovací stání u školy
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Usnesení č. 14/05/2021  
ZO J-M schvaluje veřejnou zakázku „Parkovací stání před 
školou“ původně jako „Oprava místní komunikace k 
hřišti“, kdy se jedná o vybudování parkovacího stání před 
školou a rozšíření nad schválený rámec, dle místního 
šetření ze dne 17. 9. 2021 s tím, že plocha parkovacího 
stání bude rozšířena a předpokládaná hodnota je 
stanovena na 480 000 Kč bez DPH. 

Ad. 10: Připravované projekty (Místní komunikace v 
lokalitě Panšula, Oprava fasády MŠ a Oprava fasády 
obecní byty) 

Místní komunikace v lokalitě Panšula 
Jednou z priorit obce pro volební období 2019 až 2022 
uvedené v usnesení č. 08/07/2018 ze dne 12. 12. 2018 je 
výstavba místní komunikace v lokalitě Panšula (číslo 
komunikace 6c-1 až 6c-3). Původní projekt, jehož součástí 
byl i chodník na Panšule, byl vyhotoven projektantem Ing. 
Jiřím Hnízdilem již v roce 2003, proto bylo objednáno a 
realizováno převedení původní dokumentace do digitální 
podoby, včetně výkazu výměr a položkového rozpočtu. 
Projekt je předkládán ZO. Místní komunikace bude 
provedena s živičným povrchem. Komunikace bude 
doplněna prodloužením dešťové kanalizace, která bude 
zaústěna do Jezeřanské strouhy. Výběrové řízení by mělo 
proběhnout v průběhu měsíce ledna až února 2022, po 
výběru vhodného dodavatele, by stavba mohla být 
realizována od dubna do září 2022. V rámci stavby (dle 
finančních možností) by mohla být provedena i 
rekonstrukce zbývající části této místní komunikace, úsek 
5 a 6 (6c-5 až 6c-6) a napojení na místní komunikaci 2c-4, 
která prochází středem obce. 

Realizace projektu „Rekonstrukce místní komunikace v 
lokalita Panšula“ zajistí nahrazení stávajícího špatného 
povrchu místní komunikace povrchem novým a propojení 
státní silnice s lokalitou rodinných domů. ZO veřejnou 
zakázku schválilo. 

Usnesení č. 15/05/2021  
ZO J-M schvaluje veřejnou zakázku s názvem 
„Rekonstrukce místní komunikace v lokalitě Panšula“, 
jejímž předmětem je rekonstrukce místní komunikace v 
lokalitě Pašula, nacházející se na pozemcích p.č.  1491/2, 
2/2, 1478/1, 2352/57, 1478/7 a 1362/9,  v k.ú. Jezeřany 
a)  jako  veřejnou zakázku s vyhlášením, 
b) předpokládanou hodnotu veřejné zakázky ve výši  
 3 200 000 Kč bez DPH, 
c)  seznam přímo obesílaných dodavatelů, 
d) složení hodnotící komise ve složení - Ing. Petr Slavík, 
Ing. Ondřej Čáp a Radek Podhrázký, náhradník Lukáš 
Badin. 

Oprava fasády MŠ 
Na základě objednávky vypracoval Ing. Jiří Hnízdil 
projektovou dokumentaci pro provedení stavby „Oprava 
fasády MŠ“. Projekt řeší opravu fasády budovy mateřské 
školy a další menší stavební úpravy (vybourání okna ze 
skleněných tvárnic a jeho zazdění, oprava balkonu a 
stříšky nad vchodem, instalace nástřešního žlabu podél 
kuchyně). Omítky venkovních stěn budou opraveny, 
porušené omítky budou odstraněny a nahrazeny 
vápenocementovou omítkou a celá fasáda bude opatřena 
novou štukovou minerální omítkou a po penetraci natřeny 
silikátovým nátěrem. Bude opraven sokl a opatřen 
m i n e r á l n í s t ř í k a n o u o m í t k o u p r o b a r v e n o u , v 
předpokládané výši cca 975 000 Kč. Realizace opravy 
fasády MŠ představuje završení oprav a rekonstrukcí 
školních budov a zkvalitnění prostředí pro pobyt a výuku 
dětí předškolního věku v naší obci. ZO veřejnou zakázku 
schválilo. 

Usnesení č. 16/05/2021  
ZO J-M schvaluje veřejnou zakázku s názvem „Oprava 
fasády MŠ“, jejímž předmětem je oprava stávajícího 
objektu mateřské školy,   
a) jako veřejnou zakázku s oslovením, 
b) předpokládanou hodnotu veřejné zakázky ve výši 805 
000 Kč bez DPH, 
c)  seznam přímo obesílaných dodavatelů, 
d) komisi pro vyhodnocení nabídek ve složení - Ing. Petr 
Slavík, Ing. Ondřej Čáp a Ing. David Tesař, náhradník Mgr. 
Svatava Hájková. 

Oprava fasády obecní byty 
Na základě objednávky vypracoval Ing. Jiří Hnízdil 
projektovou dokumentaci pro provedení stavby „Oprava 
fasády obecní byty“. Projekt řeší opravu fasády budovy 
obecních bytů a další menší stavební úpravy (oprava 
balkonu a stříšky nad vchodem, oplechování balkónu a 
soklové římsy). Omítky venkovních stěn budou opraveny, 
porušené omítky budou odstraněny a nahrazeny 
vápenocementovou omítkou a celá fasáda bude opatřena 
novou štukovou minerální omítkou a po penetraci natřeny 
silikátovým nátěrem. Bude opraven sokl a opatřen 
m i n e r á l n í s t ř í k a n o u o m í t k o u p r o b a r v e n o u , v 
předpokládané výši cca 500 000 Kč. Realizace opravy 
fasády obecních bytů představuje završení opravy a 

MK na Pašule Trvale špatný stav
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rekonstrukci budovy obecních bytů.  ZO veřejnou zakázku 
schválilo. 

Usnesení č. 17/05/2021  
ZO J-M schvaluje veřejnou zakázku s názvem „Oprava 
fasády obecní byty“, jejímž předmětem je oprava fasády 
stávajícího objektu obecních bytů, na adrese Jezeřany-
Maršovice 144, nacházející se na pozemku st. 168 v k.ú. 
Maršovice   
a)   veřejnou zakázku s oslovením, 
b) předpokládanou hodnotu veřejné zakázky ve výši 440 
000 Kč bez DPH, 
c)  seznam přímo obesílaných dodavatelů, 
d) komisi pro vyhodnocení nabídek ve složení - Ing. Petr 
Slavík, Ing. Ondřej Čáp a Milan Hamala, náhradník Mgr. 
Petr Eckl. 

Ad. 11: Odpadové hospodářství 

a) návrh OZV o stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství 
Dne 1. 1. 2021 nabyl účinnosti zákon č. 541/2020 Sb., o 
odpadech, který v dílu 1 (Komunální odpad a další odpady 
v obecním systému), v § 59 (obecní systém) uvádí, že obec 
je povinna přebrat veškerý komunální odpad vznikající na 
jejím území při činnosti nepodnikajících fyzických osob. 
Dále je obec povinna určit místa pro oddělené 
soustřeďování komunálního odpadu, a to alespoň 
nebezpečného odpadu, papíru, plastů, skla, kovů, 
biologického odpadu, jedlých olejů a tuků a od 1. ledna 
2025 rovněž textilu. Obec není povinna odděleně 
soustřeďovat odpad plastů, skla a kovů, pokud tím nedojde 
s ohledem na další způsob nakládání s nimi k ohrožení 
možnosti provedení jejich recyklace. Ke splnění povinností 
obec nastaví obecní systém odpadového hospodářství 
(dále jen "obecní systém"). Obecní systém může obec 
nastavit obecně závaznou vyhláškou. 
Obec má nakládání odpady upraveno Obecně závaznou 
vyhlášku č. 1/2019, o stanovení systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 
na území obce Jezeřany-Maršovice, která byla schválena 
usnesením č. 09/06/2019 ze dne 11. 12. 2021 a platná 
Pravidla k Motivačnímu a evidenčnímu systému pro 
odpadové hospodářství (dále jen „MESOH“) v obci 
Jezeřany-Maršovice č. 1/2018. Lze uvést, že systém je 
úspěšný, protože se zvětšuje množství vytříděného 
odpadu a snižuje množství odpadu směsného.  
Náklady na sběr a svoz odpadů se nijak radikálně 
nesnižují, spíše naopak, navíc od nového roku společnost 
SUEZ zvyšuje ceny až o 20 %.  
S ohledem na zvyšující se ceny, povinnost zajistit 
oddělené soustřeďování odpadů a zavedený současný 
systém, je vhodné zachovat stávající systém a upravit 
množství nádob na sběrných místech.   

b) návrh OZV o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství 
ZO je předkládán návrh Obecně závazné vyhlášky č. 
2/2021, o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství, a to v souladu s novelou zákona č. 565/1990 
Sb., o místních poplatcích. Podle novely tohoto zákona je 

možno stanovit sazbu místního poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství činí nejvýše 1 200 Kč a místní 
poplatek lze stanovit za obecní systém odpadového 
hospodářství nebo poplatek za ukládání komunálního 
odpadu z nemovité věci a to, dle hmotnosti, objemu nebo 
kapacity soustřeďovacích prostředků. S ohledem na 
zavedený systém MESOH a nepřipravenost a nemožnost 
vybírat poplatek za ukládání odpadu z nemovité věci, je 
potřeba zvolit první variantu a vhodně zvolit výši 
poplatku. Předpokládaná OZV akceptuje novelizaci 
zákona. 
Proto je ZO předkládáno Vyhodnocení MESOH pro 
stanovení poplatků a slev pro rok 2022, ze kterého 
vyplývá, že do systému MESOH je v současnosti zapojeno 
86 % domácností, které celkem za započitatelné období (1. 
10. 2020 až 30. 9. 2021) získaly 30 586 EKO bodů. Snížení 
hodnoty EKO bodu na 5 resp. 6 Kč oproti předchozímu 
období (8 Kč) a stanovení poplatku v rozmezí 600 až 700 
Kč, vychází z toho, že došlo téměř k většímu zapojení 
domácností (občanů) a nárůstu získaných EKO bodů a na 
druhé straně, obec vydává stále větší množství finančních 
prostředků na svoz směsného odpadu a za svoz tříděného 
odpadu. V roce 2021 to bude více jak 600 000 Kč. 
ZO a přítomným občanům byla dána možnost sdělit své 
stanovisko. ZO diskutovalo o parametrech nové OZV o 
místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství pro rok 2022. Nakonec se přiklonilo k 
variantě stanovit místní poplatek ve výši 650 Kč. Nadále by 
mohla být uplatňována úleva fyzickým osobám, které 
dosáhly v příslušném kalendářním roce věk 70 let ve výši 
150 Kč. Další úlevou bude pro občany, kteří se zapojili do 
MESOH, přičemž hodnotu jednoho EKO bodu bude 5 Kč a 
stanovení nejvyšší možné slevy 70 %. Předpokládaná OZV 
akceptuje novelizaci zákona. 

Ad. 12: Školství, Základní škola a Mateřská škola, 
Jezeřany-Maršovice 

a) Výroční zpráva školy za školní rok 2020 - 2021 
V souladu s ustanovením § 10 odst. 3 školského zákona 
ředitel základní školy zpracovává každoročně výroční 
zpráv o činnosti školy za školní rok, zasílá ji zřizovateli a 
zveřejňuje vždy na přístupném místě ve škole. Podle § 168 
odst. 1 písm. b) školského zákona ji schvaluje školská rada. 
Výroční zpráva o činnosti školy je ZO předložena na 
vědomí k případným dotazům či připomínkám. 

MESOH Z podkladů pro stanovení místního poplatku  



11

b) hospodaření příspěvkové organizace v roce 2022 
Ředitelka příspěvkové organizace obce Základní škola a 
Mateřská škola, J-M, okres Znojmo, příspěvková 
organizace předložila zřizovateli návrhu rozpočtu na rok 
2022, výhled rozpočtu na období 2023 - 2024 a rozpis 
návrhu rozpočtu na rok 2022. Následně příspěvková 
organizace návrhy zveřejní. Předpokládaná výše příspěvku 
zřizovatele je navrhována ve výši 1 000 000 Kč. Uvedené 
návrhy jsou ZO předloženy na vědomí k případným 
dotazům či připomínkám. 

Ad: 13: Finanční hospodaření obce, příprava návrhu 
rozpočtu pro rok 2022 a návrhu střednědobého výhledu 
rozpočtu obce na období 2023 - 2024 
Návrh rozpočtu obce pro rok 2022 vychází a navazuje na 
rozpočtový výhled obce na období 2022 - 2023, z návrhu 
státního rozpočtu pro rok 2022 a v podrobnostech pak z 
realizovaných příjmů a výdajů letošního rozpočtu a 
předpokladu jejich naplnění. Rozpočet obce je navržen 
jako schodkový, protože jeho příjmy jsou nižší než výdaje. 
Příjmy jsou rozpočtovány ve výši cca 13 400 000 Kč a 
výdaje ve výši cca 17 000 000 Kč. Závazky z let minulých 
jsou úvěr od ČS, a.s., půjčka od SFŽP ČR a ZSO VaK 
Znojemsko ve výši 1 017 000 Kč. Vyrovnanost rozpočtu je 
zajištěna částí přebytku hospodaření z minulých let ve 
výši cca 4 800 000 Kč. Předpokládáme přebytek 
hospodaření v letošním roce ve výši cca 5 300 000 Kč, kdy 
při jeho zapojení do rozpočtu bude možno realizovat 
plánované akce, zejména Rekonstrukce místní 
komunikace v lokalitě Panšula, Fasáda MŠ, popř. Fasáda 
obecní byty či Prodloužení vodovodního řadu Na loukách 
a popřípadě další akce. Zároveň je v návrhu rozpočtu 
vyčleněna rezerva ve výši 2 000 000 Kč na příspěvek na 
vybudování inženýrských sítí v lokalitě Horní loučky. 
Střednědobý výhled rozpočtu je pomocným nástrojem 
obce sloužícím pro střednědobé finanční plánování 
rozvoje jeho hospodářství. Je sestaven na základě 
uzavřených smluvních vztahů a přijatých závazků na dobu 
2 let následujících po roce, na který se sestavuje roční 
rozpočet, tedy pro období 2023 až 2024. 
Návrh rozpočtu obce pro rok 2022 a Návrh Střednědobého 
výhledu rozpočtu obce na období 2023 - 2024, budou 
dopracovány dle připomínek a Rozpočtového opatření č. 
9/2021 a budou zveřejněny od 18. 11. 2021 do 8. 12. 2021 
na úřední desce a připomínky mohou občané uplatnit 
písemně, ve lhůtě stanovené do 7. 12. 2021, nebo ústně na 
zasedání zastupitelstva obce, které se uskuteční dne 8. 12. 
2021. 

Ad. 14: Rozpočtové opatření č. 8/2021 a 9/2021 
Rozpočtové opatření č. 8/2021 upravuje příjmy a výdaje 
rozpočtu pro rok 2021, které se uskutečnily a jejichž 
potřeba vyvstala od minulého zasedání ZO a které bylo 
nutné provést. Byly provedeny starostou ke dni 20. 10. 
2021. RO upravuje v příjmech poskytnutí dalšího 
kompenzačního bonusu (6 800 Kč), dotaci z ÚP na VPP za 
období září 2021 (15 000 Kč). Ve výdajích se jedná zejména 
o navýšení záloh na energie v KD, OÚ a obecních bytech, 
rozúčtování dotace od ÚP na VPP, navýšení za opravy 
komunální techniky a PHM, navýšení členských příspěvků 

(NAŠE ODPADKY, ENERGOREGION 2020 – spoluúčast na 
dotaci).  
Rozpočtové opatření č. 9/2021 upravuje příjmy a výdaje 
rozpočtu pro rok 2021, jejichž potřeba vyvstala od 
minulého zasedání ZO a které je nutné provést a budou 
realizovány na základě schválení na tomto zasedání ZO. 
RO v příjmech upravuje daňové příjmy a zvýšení příjmů z 
pronájmu a prodeje pozemků a příspěvku od EKO-KOM. Ve 
výdajích se jedná o snížení u akcí, které nebude možné do 
konce roku realizovat a navýšení záloh na energie a tisk 
Zpravodaje J-M (protože platba za prosincové číslo byla 
fakturována až v letošním roce, úhrada 5 tisků). Rovněž 
budou navýšeny výdaje na projekt místní úpravy provozu 
na pozemních komunikacích. ZO rozpočtová opatření 
schválilo. 

Usnesení č. 18/05/2021  
ZO J-M schvaluje Rozpočtové opatření č. 8/2021, které 
provedl starosta ke dni 20. 10. 2021.  

Usnesení č. 19/05/2021  
ZO J-M schvaluje Rozpočtové opatření č. 9/2021.  

Ad. 15: Inventarizace majetku a závazků obce za rok 
2021 
Je potřeba provést inventarizace majetku a závazků obce 
za rok 2021 a to v souladu se zákonem o účetnictví, 
prováděcí vyhlášky o inventarizaci majetku a závazků a 
směrnicí obce pro provedení inventarizace majetku. 
Inventarizace bude provedena členy zastupitelstva obce ve 
složení jednotlivých inventarizačních komisí a v 
termínech stanovených na základě Příkazu k provedení 
inventarizace v roce 2021 a Plánu inventarizace na rok 
2021. 

Usnesení č. 20/05/2021 
ZO J-M bere na vědomí Příkaz k provedení inventarizace 
v roce 2021 a Plán inventarizace na rok 2021, s tím že v 
souladu s těmito dokumenty bude provedena 
inventarizace majetku a závazků obce za rok 2021.  

Ad. 16: Diskuse 
V diskusi zaznělo: 
Starosta uvedl, že dne 23. 11. 2021 se na základě podnětu 
obce uskuteční kontrolní prohlídka pozemku a stavby č.p. 
90, která bude představovat kontrolu stavebně-
technického stavu rodinného domu. 

Ad. 17: Ukončení 
Starosta poděkoval členům ZO a přítomným občanům za 
účast, a ukončil zasedání v 23:15 hod.                                                                        
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Čas Vánoc už na nás dýchá 
   

Práce ve škole i ve školce už se rozjely na plné obrátky. 
Se začátkem nového školního roku jsem Vás seznámila v 
minulém zpravodaji a než jsme se nadáli, je tu čas Vánoc. 
Ale nepředbíhejme. 

Prvňáčci se pomaličku zabydleli ve školních lavicích a 
jsou moc šikovní. Jejich starší spolužáci se již nadobro 
rozloučili s prázdninami a také si ,, pomaloučku“ opět 
zvykají na školní povinnosti. Co nás trošku potrápilo a 
trápí je velká nemocnost. Nejvíc mají děti angíny a 
respirační nemoci a motá se nám to tady pořád dokola, jak 
ve školce, tak ve škole. Ještě, že jsme stihli všechna 
plavání, i když i tam byla účast velmi malá. Na druhou 
stranu jsme ale rádi, že můžeme být ve škole, a že výuka 
probíhá klasickým způsobem. Doufejme, že i když situace 
není vůbec lehká, nebude se už opakovat distanční výuka.   

12. října jsme měli ve škole 3 D kino z pradávných dob, 
ze života dinosaurů. I tak, jako minule, kdy jsme se dostali 
do podmořského světa, i toto byl nádherný zážitek. Za 
týden nato jsme jeli na projektový den do Národního 
parku Podyjí na Hardeggskou vyhlídku. Byl to poslední 
krásný slunečný den a všichni jsme si to užili. Než se 
zpřísnila protiepidemická opatření, stihli jsme ještě obě ,, 
DRAKIÁDY“ jak ve školce, tak ve škole a také tradiční  
slavnosti světel v krásně osvětleném areálu školky s 
plněním úkolů, s průvodem světýlek obcí a samozřejmě 

zakončené táborákem s opékáním buřtů. I tady nám počasí 
přálo na obě akce, tak jsme se alespoň tady všichni sešli. 
Bohužel tradiční vánoční dílničky a besídka pro rodiče a 
veřejnost opět nebudou. Uděláme si jen školní malou 
besídku s rozdáváním dárečků a s rozloučením  se starým 
rokem 2021. Dnes, kdy píšu tyto řádky, nás navštívil 
Mikuláš s čertem a andělem. Nikoho čert neodnesl, tak si 
všichni mohli při pěkné čertovské pohádce nazdobit 
perníky Mikuláše, čerta a anděla, které jim paní učitelky 
napekly.  

V těchto dnech už se školka i škola obléká do 
vánočního. Venku to tak zatím nevypadá, tak si musíme tu 
zimní atmosféru přiblížit alespoň zimní výzdobou. A 
potom už nás čeká jen příprava, odpočinek a očekávání 
nejkrásnějších svátků v roce.  

Vánoce jsou svátky klidu, pohody a doširoka 
otevřených srdcí. V této nelehké době to platí dvojnásob. 
Otevřete také to svoje  všem kolem sebe, usmívejte se a 
rozdávejte radost. Je to to nejmenší co si můžeme přát a co 
si můžeme dát.  Přeji Vám všem krásné a klidné prožití 
vánočních svátků a v novém roce 2022 jenom samé dobré 
zprávy a  hlavně hodně a hodně zdraví!    

Květoslava Bílová, ředitelka školy 

                                                                      
Tentokrát na úplný konec máme pro Vás jednu hádanku. 
Kromě tradičních vánočních příspěvků našich žáků si můžete 
přečíst krásné vyprávění o dědovi. Samozřejmě z naší vesnice. 
Věříme, že mnozí z Vás poznají, o kterém dědečkovi takto 
krásně napsal vnouček nebo vnučka.  Pokud ano, můžete nám 
to jakýmkoli způsobem do školy sdělit. Budeme moc rádi. 
Pokud ne, určitě Vám to prozradíme v příštím zpravodaji.  

Tak příjemné chvilky při čtení našich příspěvků!

ZE ŠKOLNÍCH LAVIC
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Koncepční studii Revitalizace centrálních prostor v obci J-M, jejímž objednatelem byla obec,  
zpracoval  Ing. Rastislav Balog a Ing. Lýdia Šušlíková.  

Hlavní posláním návrhu je zkvalitnit veřejné prostory centrálních částí obou částí obce, doplnit vybavení a prostory pro 
obecní aktivity a najít způsob, jak obě centra propojit. 

Celou studii naleznete na internetových stránkách obce http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/studie-cvp/
index.php 

STUDIE REVITALIZACE CENTRÁLNÍCH PROSTOR

Jezeřanská náves Návrh

Jezeřanská náves Vizualizace

http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/studie-cvp/index.php
http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/studie-cvp/index.php
http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/studie-cvp/index.php
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Zadejte nebo vložte text Zadejte nebo vložte text

Maršovická náves Návrh

Maršovická náves Vizualizace
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VÁCLAVSKÉ HODY 2021
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Advent a Epifanie aneb Poznámky k formování 
křesťanského vánočního okruhu  

Letošní Advent se pomalu a jistě nachyluje ke svému konci 
a blíží se Vánoce, toužebně očekávaný čas dlouhých a 
chladných nocí, čas narození Des tvořeného, čas, kdy se 
Slunce na své cestě obrací, aby znovu získalo ztracenou 
s í l u , ča s m a g i c kýc h p r a k t i k v y c h á z e j í c í c h z 
předkřesťanských věrských představ, čas zastavení a 
odpočinku. Pro mnohé z nás jednoduše ten nejkrásnější 
čas v roce.  

Možná už jste si někdy položili otázku po smyslu Vánoc, 
které se v posledních desetiletích staly spíše svátkem 
konzumu, kterému každoročně předchází hektický Advent, 
kdy je třeba dokočit „resty“ za minulý rok, v přeplněných 
nákupních centrech sehnat dárky všem, které máme rádi, a 
žehrat na neschopnost české pošty a dopravců zahlcených 
nekonečnými objednávkami všeho tak podstatně 
„důležitého“. Možná právě všechen ten spěch, hluk koled v 
nepatřičný čas, všechny večírky, které je nutno absolvovat, 
a další podobné věci nás někdy nutí ptát se po skutečných 
významech konkrétních slavností, svátků a jiných 
důležitých úseků roku. Možná se ptáme, možná ani ne, 
protože jsme přesvědčeni, že to není důležité. Osobně 
jsem přesvědčen o tom, že to podstatné je, a že 
současnému člověku, který už mnohdy přestal smysl věcí 
hledat a topí se v nekontrolovatelné informovanosti o 
úplně všem, může cesta „ad fontes“ (k pramenům) pomoci 
najít záchytný bod. Tak tedy začněme vyprávění, jak tomu 
bylo s křesťanskými Vánocemi a Adventem.  

Nejprve se podívejme na Advent. Zvykli jsme si, že slovo 
překládáme z latinského adventus jako příchod. 
Významové pole tohoto slova je však mnohem širší, jak si 
hned ukážeme. Slovo adventus je latinským překladem 
řeckých termínů επιφανεια (epifania) či παρουσία 
(parúzia), které mají docela široký záběr významů – 
příchod, přítomnost, návrat, objevení se, ukázání se, 
zjevení se. To samozřejmě činí naši situaci poněkud 
složitější. Když se však podíváme na profání – světské užití 
slova, setkáváme se s jeho použitím v prostředí římského 
císařského dvora. Termín adventus je užíván v souvislosti s 
cestami císařů po říši. 

 Jakmile totiž císař přijel do nějakého významnějšího 
města, byla připravená speciální ceremonie, které se právě 
říkalo adventus, zřejmě s jasným významem příchod, 
příjezd.  

Druhé použití souvisí s nástupem na trůn a v tomto 
případě už pojem „zavání“ císařským kultem, kdy byl 
panovník vnímán jako božstvo a tudíž „se objevil/zjevil“ 
jako nový vládce říše. Slovo bývalo často i průvodcem 
jezdeckého obrazu panovníka na rubu římských měděných 
či stříbrných mincí, kde se objevuje nejčastěji v podobě 
ADVENTVS AVG, tedy adventus augusi – příchod 
vznešeného. Zůstaňme ještě chvíli v pohanském římském 
imperiu, abychom si vysvětlili tentokrát už náboženské/
pohanské užití slova adventus/epifanie. To znamenalo 
každoroční návštěvu božstva ve své svatyni. Tak například 
v hornoegyptské Alexandrii slavila jistá skupina pohanů 6. 
ledna svátek zrození boha Aiona – vládce světa, boha času 
a slunce, který je charakterizován i jako „světlo proudící ze 
světla“ či „slovo otce“. Nápadná je samozřejmě podoba s 
verši recitovanými v křesťanském vyznání víry, ovšem k 
tomu až později. 6. ledna byla tedy do chrámu přinesena 
za doprovodu hudby a zpěvu ve slavnostním průvodu jeho 
socha a věřící slavili zrození Aiona z panny jménem Koré. 
Takto tedy epifania/adventus vypadala v pohanském 
prostředí.  

HISTORIE

Mince císaře Allecta (293-296 po Kr.) s jeho jezdeckým 
obrazem a nápisem ADVENTVS AVG

Bůh Aion, jehož zrození v antické Alexandrii oslavovali 
 6. ledna
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Biblické novozákonní texty předkládají pojmy επιφανεια/
παρουσία vždy v latisnkém významu slova adventus, tedy 
jako druhý příchod Krista na konci věků, kdy sestoupí z 
nebe, aby soudil svět. Z mnoha textů vyberme alespoň dva, 
které tuto skutečnost jasně reflektují: Uchovej nauku bez 
poskvrny a bez úhony až do slavného příchodu našeho 
Pána Ježíše Krista. (Tim 6,14); Neboť jako blesk vyšlehne 
od východu a zazáří až na západ, tak to bude i s příchodem 
Syna člověka. (Mt 24,27). Slovo Epifanie, které – jak už 
jsme řekli – lze přeložit latinským slovem adventus, začalo 
v určité fázi vývoje křesťanského kultu označovat 
slavnost, která se slavila a dodnes slaví 6. ledna. 

Nejstarší doklad o slavení tohoto svátku pochází od 
Klementa Alexandrijského (150 – 211/216 po Kr.), který se 
zmiňuje o tom, že 6. ledna v Alexandrii slaví určitá 
skupina křesťanů Kristův křest. Slavnosti předchází vigilie, 
v noci z 5. na 6. ledna se bdí a nad ránem se slaví 
eucharistie. Všimněme si zvláštního souvislosti mezi 
pohanským svátkem zrození boha Aiona a křesťanským 
kultem. Podle určitého pojetí je křesťany totiž Kristův 
křest vnímán jako jeho „duchovní narození“. Připomeňme 
zde fakt, že některá evangelia nezačínají přímo Ježíšovým 
narozením, ale zmínkou o jeho křtu (Marek a Jan). Při 
evangelním líčení křestní scény je Ježíš představen jako 
Boží Syn. Rovněž vzpomeňme na Lukášovo líčení křtu 
Páně, ve kterém odpadá zmíňka o tom, že v Kristu má Bůh 
zalíbení a je připojena věta o zplození Syna Otcem: Duch 
svatý sestoupil na něj v tělesné podobě jako holubice a z 
nebe se ozval hlas: „Ty jsi můj milovaný Syn, já jsem tě 
dnes zplodil.“ (Lk 3,22). Později došlo k tomu, že se ke 
slavnosti Kristova křtu připojily i další momenty z 
Kristova života, ve kterých Ježíš „zjevil“ nějakým 
způsobem své božství a moc. Tak se tedy ještě kromě křtu 
objevuje motiv narození Ježíše v Betlémě jako jeho tělesné 
zrození, které je zjevením Boží slávy, což se projevilo v 
líčení scény zjevení andělů pastýřům, při které zazněl 
onen známý chvalozpěv zobrazovaný i na našich 

betlémech Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj lidem, 
ve kterých má Bůh zalíbení. Jinou událostí, ve které se 
„zjevila“ Ježíšova moc, je jeho první zázrak v Káně 
Galilejské, kdy Ježíš proměnil vodu ve víno, nebo třeba 
událost rozmnožení chlebů (jinak nasycení pěti tisíců), a 
nebo ten nejznámnější motiv spojovaný se slavností 
Epifanie je příchod mudrců do Betléma (připomínka 
zjevení Krista pohanům), který je vlastním obsahem 
slavnosti Zjevení Páně na křesťanském západě. Ve 4. 
století byl tedy svátek Epifanie (jinak též Theofanie – 
Bohozjevení) slaven v následujících oblastech: ve výše 
zmíněném Egyptě, Jeruzalémě, Sýrii, Kappadokii, Arménii, 
Konstantinopoli, severní Itálii (Milán, Ravenna, Turín), 
Galii (Francie) a Hispánii (Španělsko). Všimněme si, že 
stranou zůstal samotný Řím a větší část severní Afriky. 
Jednak to bylo dáno jistou archaičností latinské římské 
liturgie a jinými kulturně-náboženskými reáliemi těchto 
oblastí. O tom tedy později.  

Protože se v noci z 5. na 6. ledna slavil Kristův křest, jevil 
se křesťanské komunitě tento termín vhodný k udělování 
křtu katechumenům (čekatelům na přijetí křtu). Dodnes se 
pozůstatky této praxe uchovaly ve zvyku žehnání příbytků. 
O vigilii nebo v den slavnosti Epifanie samotné se totiž 
žehná křestní voda, kterou se následně v dřívějších dobách 
vykrápěly domy a hospodářské stavby. Nadto se ještě 
dochoval mladší zvyk žehnání křídy, kterou se píše na 
zárubně dveří známá žehnací formule: K + M + B atd.  

Epifanie se na křesťanském východě slavila podobně, jako 
my jsme zvyklí slavit Velikonoce, konala se vigilie, četla se 
série biblických čtení, světila se křestní voda a konal se 
křest. Tato skutečnost vyžaduje určitou přesně 

Kristus jako sluneční bůh na římské mozaice (Vatikánská 
muzea)

Křest Páně  (M. I. Rupnik)



21

stanovenou dobu bezprostřední přípravy pro udělení této 
svátosti. Podobně jako před Velikonocemi, objevilo se před 
slavností Epifanie (Adventu) vlastní přípravné období. 
Nejprve toto období trvalo tři týdny a mělo charakter 
postu. Spolu s katechumeny se kající přípravě na křest 
oodávali i ti, kteří je ke křtu doprovázeli (kmotři). Dobovou 
praxi dobře ilustrují kánony koncilu v hispánské Zaragoze, 
který zasedal v roce 380. Říká se v nich následující: Od 17. 
prosince do 6. ledna (to jsou právě ony zmíněné tři týdny) 
nikdo nesmí chybět v kostele žádný den, nesmí zůstat 
doma, nesmí utéci na venkov, nebo do hor, nebo pobíhat 
naboso. Všichni mají být v kostele. Zvláštní příkazy, které 
pro toto třítýdenní období platily, odrážejí zvláštní dobové 
reálie. Křesťanství stále ještě zůstávalo „městským“ 
náboženstvím a venkov zůstával povětšinou nadále 
pohanským, nebo se zde alespoň udržela podstatná 
rezidua původní pohanské víry. A právě v období kolem 
zimního slunovratu se venkované (lat. pagani, tedy česky 
pohani) snažili naklonit si na svou stranu všemožně 
přírodu, která přecházela sice do zimního období, ale 
nastával jasný obrat v cyklickém vnímání roku k jaru a tím 
i setbě a nadcházející úrodě. Všemožnými magickými 
kroky tehdy lidé přivolávali požehnání a plodnost pro 
následující rok. To je také důvodem zákazů odcházet do 
hor a na venkov (ty jsou pro křesťany vlastně nebezpečné, 
neboť hrozí návratem k pohanství) či běhat v tomto 
období naboso, což znamenalo převzít z probouzející se 
země její plodivou a životodárnou sílu bezprostředním 
kontaktem s ní. Postupně se však třítýdenní příprava na 
Velikonoce protáhla na 6 týdnů, tedy 40 dní a ke stejnému 
prodloužení došlo před Epifanií/Adventem. Zde je tedy 
třeba vidět počátky Adventu takového, jak jej známe 
podnes. Jedná se tedy o dobu přípravy těch, kteří měli být 
pokřtěni o „adventním“ dni, tedy o slavnosti Epifanie, o 
svátku Kristova křtu, o slavnosti zjevení jeho božství, o 
svátku zjevení se Boha skrze Krista v jeho lidské podobě. 

My jsme ovšem zvyklí na zcela jinou realitu. Advent pro 
nás už není obdobím přípravy na slavnost Epifanie, ale na 
Vánoce, na slavnost Narození Ježíše Krista. To si žádá 

vysvětlení. Když se tedy na východě objevil svátek 
Epifanie (6. ledna), který připomínal jednak Ježíšův křest, 
ale i Ježíšovo tělesné narození v Betlémě, vzniká o něco 
později na západě (v Římě) svátek Narození Páně, při 
kterém se oslavovala jen skutečnost tělesného narození 
Ježíše v Betlémě. Zde je třeba říct, že existuje obrovské 
množství teorií, jak spolu tyto dva svátky souvisejí. Jak už 
ale bylo naznačeno, je 6. leden spojován se svátkem 
zrození boha Aiona. Podobně je tomu i s datem 25. 
prosince. Kolem zimního slunovratu se v Římě slavil 
svátek narození boha Nepřemožitelného Slunce (dies Solis 
invicti), nebylo tedy těžké v rámci analogického myšlení 
přirovnat Krista k oněm božstvům. Vždyť pro křesťany byl 
Kristus jak Světlem ze Světla, tak i Slovem zrozeným z 
Otce, ale i Sluncem spravedlnosti, které ozařuje temnotu 
hříchu. To dokládá například i zvláštní mozaika, uložená 
dnes ve Vatikánských muzeích, která představuje sluneční 
božstvo tažené na voze se čtyřspřežím. Mnoho historiků 
umění pracuje s myšlenkou, že se jedná o zobrazení 
samotného Krista jakožto vítězného Slunce. Prolíná se zde 
tedy svět starý – pohanský s novým – křesťanským v 
logické struktuře na sebe navazujících svátků na základě 
podobnosti. Diskuze jsou také rozvíjeny kolem 
skutečnosti, zda se u obou svátků nejednalo původně o 
oslavy zimního slunovratu, což mohlo při různém 
sestavování a počítání kalendářů také nastat. Hypotézy 
pracují s uvedenými daty i jako s možnými daty začátku 
roku, což je třeba v případě středověkých a raně 
novověkých dějin našich zemí skutečnost zřejmá (den 
Božího narození zůstával ještě hluboko do 17. století 
prvním dnem nového roku). Tak by se tedy začátek 
Kristova života, ať už tělesným či duchovním zrozením, 
připomněl na začátku roku. Existuje tedy hodně 
neznámých a původ svátků vánočního okruhu nelze tedy 
uspokojivě vysvětlit. 

Je třeba ještě říci to podstatné. Na západě se Advent stal 
přípravou na vánoční svátky a trval, tak jako postní doba 
před Velikonocemi šest týdnů (začínal tedy už 11. 
listopadu, tak je tomu například dodnes v ambroziánské, 
milánské liturgii). Na východě se ale dále směřovalo k 
Epifanii a období příprav začínalo až 25. listopadu. Zdá se 
rovněž, že původní římský Advent trval rovněž šest týdnů 
a postupně došlo k jeho zkrácení na čtyři týdny s tím, že 
dnes jeho délku vymezuje počet čtyř nedělí před 25. 
prosincem. 

Dospěli jsme tedy na konec našeho adventně-vánočního 
vyprávění o souvislostech vzniku adventní doby a Vánoc 
jako nejdůležitějších svátků končícího podzimního a 
počínajícího zimního období. Doufám, že Vám tento 
příspěvek pomohl zorientovat se alespoň základním 
způsobem v pojmech a reáliích doby, kterou, jak věřím, 
většina z nás očekává a prožívá s dětským nadšením jako 
nádhernou a kouzelnou dobu pokoje a štěstí a jako čas 
doteku s nadpozemským světem. Přeji všem čtenářům 
zpravodaje požehnané, radostné a pokojné vánoční svátky 
a ať je nadcházející rok 2022 rokem lepším, hezčím a 
šťastnějším než pomalu končící rok 2021. 

      Petr Eckl 

Zjevení Páně  (M. I. Rupnik)
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Odpadové hospodářství obce 
 v roce 2022 

Problematikou odpadového hospodářství v obci se 
zastupitelstvo obce zabývalo na svém zasedání dne 10. 11. 
2021 a projednalo nové obecně závazné vyhlášky (OZV), 
které by měly být schváleny na zasedání, které se 
uskutečnilo dne 15. 12. 2021. Jedná se o  
OZV č. 1/2021 o stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství a 
OZV č. 2/2021 o místní poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. 

Zákon o odpadech a obec    
Dne 1. 1. 2021 nabyl účinnosti zákon č. 541/2020 Sb., o 
odpadech, který nově upravuje a definuje komunální 
odpad, který je veškerý směsný a tříděný odpad z 
domácností, zejména papír a lepenka, sklo, kovy, plasty, 
biologický odpad, dřevo, textil, obaly, odpadní elektrická a 
elektronická zařízení, odpadní baterie a akumulátory, a 
objemný odpad, zejména matrace a nábytek, a dále 
směsný odpad a tříděný odpad z jiných zdrojů, pokud je co 
do povahy a složení podobný odpadu z domácností.  
Komunální odpad nezahrnuje odpad z výroby, 
zemědělství, lesnictví, rybolovu, septiků, kanalizační sítě a 
čistíren odpadních vod, včetně kalů, vozidla na konci 
životnosti ani stavební a demoliční odpad. 
Obec je původcem odpadů, a to od okamžiku, kdy osoba 
odpad odloží na místě k tomu obcí určeném. Tím 
okamžikem se obec stává také vlastníkem tohoto odpadu. 
Vlastnictví odpadu je základním atributem pro stanovení 
odpovědnosti obce za odpad. Obec je odpovědná za 
nakládání s odpady do doby jejich využití nebo odstranění, 
pokud toto zajišťuje sama jako oprávněná osoba, nebo do 
doby jejich předání osobě oprávněné k jejich převzetí. 

Obecní systém  
Nový zákon o odpadech ukládá obcím v rámci tzv. 
obecního systému řadu povinností a oprávnění ve vztahu 
k nakládání s komunálním odpadem. Obec je povinna 
přebrat veškerý komunální odpad vznikající na jejím 
území při činnosti nepodnikajících fyzických osob.  

Obec je povinna určit místa pro oddělené soustřeďování 
komunálního odpadu, a to alespoň nebezpečného odpadu, 
papíru, plastů, skla, kovů, biologického odpadu, jedlých 
olejů a tuků a od 1. ledna 2025 rovněž textilu. povinna 
zajistit, aby odděleně soustřeďované recyklovatelné složky 
komunálního odpadu tvořily v kalendářním roce 2025 a 
následujících letech alespoň 60 %, v kalendářním roce 
2030 a následujících letech alespoň 65 % a v kalendářním 
roce 2035 a následujících letech alespoň 70 % z celkového 
množství komunálních odpadů, kterých je v daném 
kalendářním roce původcem. 
Ke splnění všech výše popsaných povinností nastaví obec 
tzv. obecní systém (obecní systém odpadového 
hospodářství). Obecní systém může obec nastavit obecně 
závaznou vyhláškou. 

OZV č. 1/2021 o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství 

Při tvorbě OZV jsme vycházeli z doposud platné OZV č. 
1/2019, o stanovení systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů a nakládání se stavebním odpadem na území obce 
J-M a ze zavedeného systému.  

Oddělené soustřeďování komunálního odpadu 
Každý je povinen odpad, který předává do obecního 
systému, odkládat na místa určená obcí v souladu s 
povinnostmi stanovenými pro daný druh, kategorii nebo 
materiál odpadu zákonem o odpadech a touto vyhláškou.  

Stanoviště sběrných nádob je místo, kde jsou sběrné 
nádoby trvale nebo přechodně umístěny za účelem dalšího 
nakládání se směsným komunálním odpadem. Stanoviště 
sběrných nádob jsou individuální nebo společná pro více 
uživatelů. 
Osoby předávající komunální odpad na místa určená obcí 
jsou povinny odděleně soustřeďovat následující složky, 
biologické odpady, papír, plasty včetně PET lahví a 
nápojových kartonů, sklo, kovy, nebezpečné odpady, 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ

Podíl jednotlivých položek OH na celkových výdajích v 
roce 2021
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objemný odpad, jedlé oleje a tuky, textil a směsný 
komunální odpad. 

Směsným komunálním odpadem se rozumí zbylý 
komunální odpad po stanoveném vytřídění. Objemný 
odpad je takový odpad, který vzhledem ke svým rozměrům 
nemůže být umístěn do sběrných nádob (např. koberce, 
matrace, nábytek apod). 
Papír, plasty, sklo, kovy, biologické odpady, jedlé oleje a 
tuky, textil se soustřeďují do zvláštních sběrných nádob, 
kterými jsou velkoobjemové kontejnery, kontejnery o 
maximálním objemu 1100 litrů, popelnice o maximálním 
objemu 240 litrů, čiré pytle a plechové kontejnery. 

Stanoviště sběrných nádob 
Zvláštní sběrné nádoby jsou umístěny na těchto 
stanovištích: 

před kulturním domem, pro kontejner na papír, plasty a 
bioodpad, pro popelnici na sklo bílé a sklo barevné, 

před prodejnou Jednoty, pro kontejner na papír, plasty a 
bioodpad, pro popelnici na sklo bílé, sklo barevné, jedlé 
oleje a tuky, kovy, pro plechový kontejner na textil, 
za kostelem, pro kontejner na plasty a bioodpad, 

u obecního skladu, pro kontejner na papír, plasty a 
bioodpad, pro popelnici na sklo bílé a sklo barevné, 

na točně, pro kontejner na papír, plasty a bioodpad, pro 
nádobu na sklo bílé, sklo barevné, pro plechový kontejner 
na textil, 

před nemovitou věcí zahrnující byt, rodinný dům nebo 
stavbu pro rodinnou rekreaci, kterou užívá poplatník 
místního poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství, v den pravidelného mobilního svozu, pro 
popelnice na papír a plasty, pro čiré pytle na papír a plasty, 

v zemědělském areálu, pro velkoobjemové kontejnery na 
kovy. 

Zvláštní sběrné nádoby jsou barevně odlišeny a označeny 
příslušnými nápisy a občané mají povinnost je plnit tak, 
aby je bylo možno uzavřít a odpad z nich při manipulaci 
nevypadával. Pokud to umožňuje povaha odpadu, je nutno 
objem odpadu před jeho odložením do sběrné nádoby 
minimalizovat. 

Motivačnímu a evidenčnímu systému pro odpadové 
hospodářství 
Každý poplatník místního poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství má právo se přihlásit k 
„Motivačnímu a evidenčnímu systému pro odpadové 
hospodářství“ (dále jen MESOH), pokud chce získat úlevu 
z místního poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství. Účastník tohoto systému je povinen 
dodržovat pravidla MESOH, která jsou obsažena v 
„Pravidlech MESOH v obci J-M“ (dále jen pravidla 
MESOH). Pravidla MESOH jsou dostupná na internetové 
stránce obce a v odpadových účtech. 
Pro potřeby svozu a svozové společnosti je nutné, aby byly 
pytle či barevné popelnice s tříděným odpadem označeny 
definovaným čárovým/QR kódem, který dodala obec. Pytle 
na tříděný odpad a definované čárové/QR kódy je možné 
vyzvednout na obecním úřadu. Pytle na tříděný odpad a 
definované čárové/QR kódy, pokud jsou využity dle 
evidence svozu, jsou poskytovány zdarma. 

Nebezpečný a velkoobjemový odpad  

Sběr a svoz nebezpečných složek komunálního odpadu je 
zajišťován dvakrát ročně jejich odebíráním na předem 
vyhlášeném přechodném stanovišti, které se nachází před 
prodejnou Jednoty, přímo do zvláštních sběrných nádob k 
tomuto sběru určených. Informace o sběru jsou 
zveřejňovány na internetových stránkách obce a v 
místním rozhlase. Sběr a svoz objemného odpadu je 
zajišťován dvakrát ročně jeho odebíráním na předem 
vyhlášených přechodných stanovištích přímo do 
zvláštních sběrných nádob k tomuto účelu určených. 
Informace o sběru jsou zveřejňovány na internetových 
stránkách obce a v místním rozhlase.  

Směsný komunální odpad 
Směsný komunální odpad se odkládá do sběrných nádob. 
Pro účely této vyhlášky se sběrnými nádobami rozumějí: 
popelnice o maximálním objemu 240 litrů, 
kontejnery o maximálním objemu 1100 litrů, 
odpadkové koše, které jsou umístěny na veřejných 
prostranstvích v obci, sloužící pro odkládání drobného 
 směsného komunálního odpadu. 

Sběrný dvůr Vedrovice 
Papír, plasty, sklo, kovy, jedlé oleje a tuky, textil a tříděný 
odpad, nebezpečný odpad a objemný odpad, uvedený ve 
smlouvě o využití sběrného dvora a v provozním řádu, lze 
také odevzdávat ve Sběrném dvoře ve Vedrovicích. 

Množství jednotlivých odpadů za období 2017 - 2021

kg

0
35

00
0

70
00

0
10

50
00

14
00

00

roky

2017 2018 2019 2020 2021

80 000

93 280

80 707

120 805
112 500

20 50018 54516 26216 418
9 085

14 500
10 7917 3198 4333 495

Papír Plast TKO



Příjmy a výdaje OH v období let 2017 až 2021
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OZV č. 2/2021 o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství 

Poplatník 
Poplatníkem poplatku je: 
fyzická osoba přihlášená v obci nebo,  
vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo 
stavbu pro rodinnou rekreaci, ve které není přihlášená 
žádná fyzická osoba a která je umístěna na území obce. 

Poplatník je povinen podat správci poplatku ohlášení 
nejpozději do 15 dnů ode dne vzniku své poplatkové 
povinnosti. Dojde-li ke změně údajů uvedených v 
ohlášení, je poplatník povinen tuto změnu oznámit do 15 
dnů ode dne, kdy nastala. 

Poplatkové období 
Poplatkovým obdobím poplatku je kalendářní rok. 

Sazba poplatku 
Sazba poplatku činí 650 Kč. 
Poplatek je splatný jednorázově, a to nejpozději do konce 
května příslušného kalendářního roku. 

Osvobození od poplatku 
Od poplatku je osvobozena osoba, které poplatková 
povinnost vznikla z důvodu přihlášení v obci a která je 
poplatníkem poplatku za odkládání komunálního odpadu 
z nemovité věci v jiné obci a má v této jiné obci bydliště, 
umístěna do dětského domova pro děti do 3 let věku, 
školského zařízení pro výkon ústavní nebo ochranné 
výchovy nebo školského zařízení pro preventivně 
výchovnou péči na základě rozhodnutí soudu nebo 
smlouvy, 
umístěna do zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc 
na základě rozhodnutí soudu, na žádost obecního úřadu 
obce s rozšířenou působností, zákonného zástupce dítěte 
nebo nezletilého, 
umístěna v domově pro osoby se zdravotním postižením, 
domově pro seniory, domově se zvláštním režimem nebo v 
chráněném bydlení, nebo  
na základě zákona omezena na osobní svobodě s výjimkou 
osoby vykonávající trest domácího vězení. 

Od poplatku se osvobozuje osoba, 
které poplatková povinnost vznikla z 
důvodu přihlášení v obci a která 
se v obci v daném kalendářním roce 
nepřetržitě nezdržuje, 
je úředně přihlášena na ohlašovně 
úřadu, a v obci se v daném kalendářním 
roce nepřetržitě nezdržuje, 

pobývá dlouhodobě (nejméně 12 
měsíců) mimo území České republiky, 
je narozena v příslušném kalendářním 
roce.  
Od poplatku se osvobozuje osoba, 
které poplatková povinnost vznikla z 
důvodu vlastnictví nemovité věci 
zahrnující byt, rodinný dům nebo 
stavbu pro rodinnou rekreaci, ve které 
není přihlášená žádná fyzická osoba a 

která se nachází na území a která není celoročně užívána, 
pokud je současně osobou, které poplatková povinnost 
vznikla z důvodu přihlášení v obci. 

Úleva od poplatku 
Úleva se poskytuje osobě, které poplatková povinnost 
vznikla z důvodu přihlášení v obci a která dosáhla v 
příslušném kalendářním roce věku 70 let a více, a to ve 
výši 150 Kč. 

Úleva se poskytuje osobě, které poplatková povinnost 
vznikla z důvodu přihlášení v obci a osobě, které 
poplatková povinnost vznikla z důvodu vlastnictví 
nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu 
pro rodinnou rekreaci, ve které není přihlášená žádná 
fyzická osoba a která se nachází na území obce, která se 
zapojila do MESOH a hodnota jednoho EKO bodu činí 5 Kč.  
Maximální možná úleva činí 70 % ze sazby poplatku. 
V případě, že poplatník nesplní povinnost ohlásit údaj 
rozhodný pro osvobození nebo úlevu ve lhůtách 
stanovených touto vyhláškou nebo zákonem, nárok na 
osvobození nebo úlevu zaniká. 

Navýšení poplatku 
Nebudou-li poplatky zaplaceny poplatníkem včas nebo ve 
správné výši, vyměří mu správce poplatku poplatek 
platebním výměrem nebo hromadným předpisným 
seznamem. Včas nezaplacené poplatky nebo část těchto 
poplatků může správce poplatku zvýšit až na trojnásobek; 
toto zvýšení je příslušenstvím poplatku sledujícím jeho 
osud. 

Odpovědnost za zaplacení poplatku 
Vznikne-li nedoplatek na poplatku poplatníkovi, který je 
ke dni splatnosti nezletilý přechází poplatková povinnost 
tohoto poplatníka na zákonného zástupce nebo tohoto 
opatrovníka. 

Schválené OZV budou zveřejněny po dobu 15 dní na úřední 
desce a poté do nich můžete nahlédnout na OÚ nebo v 
elektronické podobě na internetových stránkách obce http://
www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/obecne-zavazne-
vyhlasky-obce/index.php

http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/obecne-zavazne-vyhlasky-obce/index.php
http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/obecne-zavazne-vyhlasky-obce/index.php
http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/obecne-zavazne-vyhlasky-obce/index.php
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Pokračování ze strany 2 

Z kroniky obce 
První zmínku nalezneme v maršovické kronice zápisu z roku 
1947… 

Na podzim v r. 1947 bylo započato s přípravnými prácemi 
ke stavbě obecné a mateřské školy na pozemcích jménem 
„Zahrádky“. Půda byla dosavadním majitelům vyvlastněna 
a výměnou dostali pozemky v jiných tratích. Lví podíl na 
tom, že se stavbou bylo započato měl pan Jan Hendrych, 
řídící učitel z Maršovic, t.č. předseda okresního národního 
výboru v Mor. Krumlově. V tomto roce byly vykopány 
základy a z části vybetonovány na úroveň s okolní zemí. 
Dosavadní budova obecní školy už nevyhovuje, neboť je 
příliš tmavá a vlhká.  

Zápis z roku 1948 … 

Stavba školy v r. 1948 pokračovala. Národní škola a 
mateřská škola byla dána do konce roku pod střechu, 
zbývá ještě zaomítat, práce stolařské apod., související s 
vnitřním zařízením. Počítá se s tím, že v roce 1949 bude 
stavba i s veškerým příslušenstvím dokončena. 

Zápis z roku 1949 … 

Ve stavbě nové národní školy se v tomto roce pokračovalo 
a počítá se s tím, že škola bude otevřena v r. 1950. 

Zápis z roku 1950 … 

Škola a byty pro učitele byly dokončeny do 15. června. 
(Úplně poslední zápis v kronice „PAMĚTNÍ KNIHA OBCE 
MARŠOVICE“). 

Další, krátký zápis vztahující se ke stavbě školy, nalezneme až 
v dodatečném zápise v jezeřanské kronice („PAMĚTNÍ 
KNIHA OBCE JEZEŘAN“) z roku 1974, kdy už naše obce 
tvořily obec společnou… 

V národní škole byl v roce byl v roce 1952 ředitelem Jan 
Veselý a učitelka Jarmila Jelínková. Školu navštěvovalo 32 
chlapců a 30 děvčat. Učilo se v nové škole, která byla 
teprve 23. 4. 1953 kolaudována.    

Stavební deník 
Co se týká stavebního deníku, tak o jeho existenci jsme 
ještě před měsícem neměli žádné ponětí. O to větší bylo 
naše překvapení, když nás telefonicky kontaktoval pan 
Stanislav Bárta, místostarosta obce Rozhraní, který na 
půdě domu svého tchána Stanislava Hořínka, našel mimo 
jiné 2 sešity, týkající se stavby Obecné a mateřské školy v 
Maršovicích. Tyto denní hlášení sepsal Stanislav Hořínek, 
z Bradlné, který na stavbě pracoval jako polír.  

Odkud že se k nám sešity dostaly? 

Obec Rozhraní leží v malebném údolí řeky Svitavy asi 20 km 
na jih směrem od Svitav v nadmořské výšce 327 metrů a je 
poslední obcí Pardubického kraje na hranicích s krajem 
Jihomoravským. Rozloha obce činí 407 ha a v současné době 
zde žije 330 trvale hlášených obyvatel. Poloha obce odpovídá 
jejímu jménu, protože vždy ležela na rozhraní územně 
správních celků Čech a Moravy a na hranici diecézí 
Královehradecké, Olomoucké a Brněnské. Po Mnichově 1938 
procházela obcí i hranice mezi okleštěnou republikou a 
územím Sudet. Osada Bradlné je součástí obce Rozhraní. 

Tyto sešity, jedná se o 

Denní hlášení od 16. XII. 47 do 10. IV. 48 

Denní hlášení od 12. IV. 48 do 29/7 48 

nejsou kompletním stavebním deníkem, ale jedná se o 
záznamy, které jako dnešní stavební deníky, které  
obsahují denní záznamy a  obsahují: 
jména a příjmení osob pracujících na staveništi 
klimatické podmínky na staveništi 
popis a množství provedených prací a montáží 
dodávky materiálů, výrobků a zařízení pro stavbu, způsob 
jejich uskladnění, případně zabudování a nasazení 
mechanizačních prostředků.  

Přestože se jedná o záznamy o stavbě a o průběhu prací na 
stavbě, můžeme zde najít některé zajímavé informace: 

Stavební firma a dělníci 
Dle záznamů a razítek ve stavebním deníku stavbu stavěla 
Stavební firma ARCH. JAN MICHALEC, stavitel, Brno, 
Benešova 3, telefon 12,403. 

Na stavbě pracovalo až 30 pracovníků, z toho 1 polír, 2 až 6 
zedníků (většinou zaměstnanci stavební firmy), 1 až 2 
řidiči, 1 hlídač a až 20 dělníků (z nich asi 15 občanů z 
Jezeřan a Maršovic). 

Pracovalo se od pondělí do soboty, většinou od 7 do 12 
hod. a od 13 do 17, resp. 18 hod. 

Dovoz materiálu na stavbu 
Materiál cement, cihly, železo, říční písek z řeky v Pavlově 
(na betonování)  byly dováženy firemním autem (unra).  

Dovoz beček s vodou s obecní studny, kopání a dovoz  
žlutého písku (maltového) z lomu (pískoviště) v Liškách, 
realizovali místní občané vlastními potahy. 

Počasí 
Velkým problémem bylo nepříznivé počasí a to zejména v 
lednu a únoru 1948, kdy se asi 20 dnů vůbec nebo částečně 
nepracovalo pro nepříznivé počasí, nejčastěji zápis zněl …   

Pro velmi nepříznivé počasí se vůbec nepracovalo. 

Na druhé straně, když bylo pěkné počasí a práce mohla jít 
dobře od ruky, dozrálo obilí a začaly žně. Od 20. července 
1948 minimálně do konce července, několikrát čteme ... 

Na stavbu se dostavil menší počet místních dělníků poněvadž 
nastali žně. 
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Záznamy v Denním hlášení vypadaly následovně ... z dělníků žádný nepracoval poněvadž má skoro každý 
zaměstnaný na stavbě žně doma. 

Vše vyvrcholilo záznamem z 29. července …  

Upozorňuji M.N. V., že postup stavby školy po dobu žní půjde 
pomalejc (z nedostatku pracovních sil). 

Denní záznamy 
Abychom mohli vidět, jak za dobu od prosince 1947 do 
července 1948 se na stavbě pokročilo, uvádíme první a 
poslední zápis denního hlášení:  

První zápis, ze 16 XII. 1947: 

Denní hlášení  

Pokračování ve výkopu základů ve sklepích pod ředitelským 
domem, - započato se svislou izolací s asfaltovým nátěrem. Ve 
sklepě pod mateřskou školou – pokračování v betonování 
základů pro mateřskou školou – odšalování izolační stěny. 
Hašení vápna. 

další den bylo přidáno  …  

Prohlubování výkopu pod kotelnou – pod obecnou školou. 
Betonování horních základů na obecné škole. Ukončení 
výkopu pod kotelnou.  

Poslední zápis v denících je ze dne 29. a 30. července …  

Pokračování ve zdění obvodového zdiva a stavění lešení na 
obecné škole. pokračování v šalování  průvlaků pod příčky v 
prvním patře na mateřské škole, tažení a rozdělení stropních 
trámů pod první patro na mateřské škole 
a 
Odjezd firemním autem do Brna nakládat a skládat železo. 
V Maršovicích se v pátek nepracovalo.  

Svátky 

Rovněž jsme zaznamenali čtyři svátky:  

1. květen klid práce 

Ve čtvrtek 27 května byl svátek božího těla který byl státem 
uznán, a musí se dle předešlích odpracovaných hodin platit. 

v pondělí 5 července se nepracovalo poněvadž byl svátek 
Cyrila a Met. který byl státem uznán, a musí se dělníkům 
platit dle odpracovaných předešlých hodin 

v úterý 6 července se nepracovalo poněvadž byl svátek U. M. J. 
H. který byl státem uznán, a musí se dělníkům platit dle 
odpracovaných předešlých hodin  

Osobní záznam 
S polírem Stanislavem Hořínkem a jeho záznamy se 
rozloučíme jeho jedinným osobní záznamem, který zapsal 
dne 20. května 1948: 

Žádal jsem  pana arch. Jana Michalce před měsícem abych 
byl vystřídán, poněvadž moje stálé bydliště jest vzdáleno 125 
km od pracoviště načež musím ze svého zaměstnání dojíždět 
každý večer domů (z rodiných důvodů.) u tohoto pracoviště 
nemohu poněvadž vlakové spojení jest vzdáleno 12 km a 
iného přímého spojení není načež jsem dosud vystřídán nebyl 
a proto žádám z hora uvedenou firmu poznovu.  

Doufám, že mému přání bude vyhověno. 

(Poznámka redakce … Vyhověno mu pravděpodobně 
nebylo, protože až do 29. 7. 1948 pokračoval v těchto 
zápisech)   

Denní hlášení 1. list

Denní hlášení 2. list
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Zadejte nebo vložte text POLICIE ČRMÍSTNÍ KOMUNIKACE  
ZA KOSTELEM
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
(OD 1. 10. 2021 DO 31. 12. 2021) 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 
55 let  Dagmar Plchová 

Petr Bindzar 
60 let  Vít Badin 

Zdeňka Stejskalová 
70 let  Dagmar Břeňová 
85 let  František Dvořák 
90 let  Bohuslav Janů 

Marie Janů 

Všem jubilantům přejeme všechno nejlepší 
a hlavně pevné zdraví do dalších let. 

NAROZENÉ DĚTI 
Matěj Chrást 
Leontýna Loskotová 

Blahopřejeme rodičům k narození jejich dítěte 
a srdečně je vítáme do života v naší obci. 

ÚMRTÍ 
Božena Troppová 
Ivo Duša 

Všem pozůstalým vyslovujeme hlubokou soustrast. 

POHYB OBYVATELSTVA 
Přistěhovaní: 4 
Odstěhovaní: 3 
Narození: 2 
Zemřelí: 2 

K 31. 12. 2021 mají Jezeřany-Maršovice 785 obyvatel 
Jezeřany: 481 , Maršovice: 304 
Muži: 390, Ženy: 395

ARCHIV

Zadejte nebo vložte text

 Tříkrálová sbírka 2022 se uskuteční v období 
od 1. ledna do 16. ledna 2022 

S ohledem na nepříznivou epidemiologickou situaci 
nebylo ještě v době uzávěrky našeho zpravodaje 

rozhodnuto o způsobu a samotné realizace sbírky. Je 
celkem reálné že sbírka bude probíhat v omezeném 

režimu.   

Budeme Vás včas informovat.  
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